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З А П И С Н И К 

 
са 2. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 

Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 16. 04. 2007.  

 
 

Другу сједницу Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне 
скупштине БиХ сазвао је Халид Гењац, предсједавајући Комисије. 
 
 Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Халид Гењац, Драго 
Љубичић, Алма Чоло, Бранко Докић, Зоран Копривица, Шемсудин Мехмедовић, Хилмо 
Неимарлија и Рудо Видовић, као и Невенка Савић, секретар Комисије, и Сабина Пстроцки, 
приправник-волонтер. Иво Миро Јовић, Селим Бешлагић, Азра Хаџиахметовић и Милица 
Марковић оправдано су одсуствовали. 
 
 Сједници су присуствовали и: Осман Топчагић, директор Дирекције за европске 
интеграције, са сарадницима Џенаном Хоџић и Драганом Мркаљем; Самир Ћоровић из 
Кабинета предсједавајућег Савјета министара БиХ; чланови Мисије ОЕБС-а у БиХ – 
Програм подршке Парламенту: Ulrich Steinle, Steve Lee и Наташа Шакота. 

 
Сједници је предсједавао предсједавајући Заједничке комисије Халид Гењац. Након 

што је констатовао да постоји кворум, предсједавајући Комисије је предложио дневни ред 
како је наведен у позиву за сједницу. Зоран Копривица предложио је да се дневни ред 
допуни информацијом о Конференцији одржаној поводом обиљежавања 50. годишњице 
Римских уговора. Предлог је једногласно усвојен, и информација је уврштена под тачком 
Разно. Предсједавајући је затим констатовао да 2. сједница Комисије има сљедећи  
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са Конститутивне сједнице; 
2. Предлог плана рада за 2007. годину; 
3. Предлози и сугестије Заједничке комисије за план рада Дома народа и  
     Представничког дома ПСБиХ у 2007. години; 
4. Припрема семинара за чланове Комисије о искуствима других земаља у процесу 
     придруживања ЕУ (уз подршку мисије ОЕБС-а у БиХ); 
5. Разно: 
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-организација посјете Комисији за европске интеграције Парламента 
  Чешке Републике, 
-информација о Конференцији “50 година Римских уговора и 
  будућност  западног Балкана”.  

 
Дневни ред једногласно је усвојен. 
 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са Конститутивне сједнице 

 Записник са Конститутивне сједнице једногласно је усвојен. 
 

 
Ад. - 2. Предлог плана рада за 2007. годину  
 
У уводном излагању о Предлогу плана рада говорио је Халид Гењац, предсједавајући 
Комисије. Подсјетио је присутне да је у Извјештају о напретку за 2006. годину, који је издала 
Европска комисија, Заједничка комисија за европске интеграције у претходном мандату 
оцијењена као неактивна, те да њен рад у том периоду није био задовољавајући. У том 
смислу, пред новим сазивом Парламентарне скупштине БиХ и ове Комисије је тежак и 
одговоран задатак да такву оцјену промијени, да се наметне као проактиван партнер домаћим 
институцијама и међународној заједници у свим питањима која се тичу надлежности 
Комисије. Посебна пажња биће посвећена интеграционим процесима, извршењу буџета у 
дијелу који се односи на европске интеграције и међународној сарадњи. Комисија ће у свом 
раду организовати јавна саслушања за питања од ширег интереса, по потреби оснивати 
поткомисије и позивати представнике домаћих и међународних институција када њихово 
мишљење буде потребно за доношење одлука. План рада дат је по мјесецима, а Комисија ће 
у наредном периоду припремити годишњи радни календар. Приликом припреме Плана рада 
узете су у обзир и сугестије експерата Мисије ОЕБС-а, који присуствују сједници. 
 
У дискусији о Плану рада Осман Топчагић истакао је да је припремљен квалитетан сардржај. 
Осврнуо се на рад Комисије у претходном мандатном периоду и нагласио да је инициран 
COSAP процес који се односи на сарадњу парламентарних комисија које се баве европским 
интеграцијама у региону западног Балкана, те предложио да се та чињеница искористи у 
наредном периоду. Као предлоге за План рада, изнио је сљедеће активности: 
- праћење имплементације Уговора о успостављању енергетске заједнице;  
- праћење имплементације Уговора о “отвореном небу”; 
- праћење имплементације CEFTA споразума; 
- праћење имплементације Споразума о визним олакшицама и реадмисији између Босне и 
   Херцеговине и Европске комисије. 
 
Драго Љубичић говорио је о значају ове комисије у будућем процесу интегрисања и потреби 
ближе сарадње са експертима Дирекције за европске интеграције. 
 
На крају дискусије, предсједавајући је предложио да се гласа о Предлогу плана рада са 
изнесим сугестијама. Чланови Комисије једногласно су усвојили План рада. 
 
 
 
Ад. - 3. Предлози и сугестије Заједничке комисије за план рада Дома народа и 
             Представничког дома ПСБиХ у 2007. години  
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Предсједавајући Комисије Халид Гењац навео је предлоге из материјала који је претходно 
достављен члановима Комисије, а затим отворио дискусију о овом питању. 
 
Осман  Топчагић предложио је да се у материјал уврсте и преостали од шест кључних 
приоритета из Европског партнерства за БиХ: сарадња са Тибуналом у Хагу, реформа 
полиције, реформа јавне управе, мјере за јачање јединственог економског простора и 
преостале обавезе из реформе јавног РТВ система. 
 
Алма Чоло подржала је предлог о укључивању сарадње са Трибуналом у Хагу, с тим да се за 
извјестиоца о овом питању задужи Савјет министара БиХ, односно Министарство правде 
БиуХ, а не ентитетски органи.  
 
Чланови Комисије су затим једногласно усвојили предложени тест са изнесеним допунама. 
 
  
Ад. - 4. Припрема семинара за чланове Комисије о искуствима других земаља у  
             процесу придруживања ЕУ (уз подршку Мисије ОЕБС-а у БиХ)  
 
Предсједавајући Комисије информисао је присутне да је Мисија ОЕБС-а у БиХ спремна да 
финансира и организује семинар о искуствима Републике Словачке у процесу прикључења 
Европској унији. Циљ семинара био би да се чланови Комисије упознају с најбољом праксом 
у коришћењу надзора над извршном власти у процесу интегрисања, као и информисањем 
грађана о европским питањима. Планирано је да се семинар одржи крајем маја или почетком 
јуна. 
 
Осман Топчагић информисао је чланове Комисије о спремности Дирекције за европске 
интеграције да одржи семинар за све чланове ПСБиХ, а о мјесту и датуму одржавања 
договор ће бити постигнут накнадно. Халид Гењац предложио је да се приликом одржавања 
семинара о искуствима Републике Словачке у процесу интегрисања, у наставку, организује и 
презентација експерата Дирекције за чланове Комисије.   
 
  
Ад.  - 5. Текућа питања 
 
а) организација посјете Комисији за европске интеграције  
    Парламента Чешке Републике 
 
Информацију о овој тачки дао је Самир Ћоровић, који је у претходном сазиву припремао 
посјету. Он је информисао присутне да је то требало да буде узвратна посјета чешким 
парламентарцима. Посјета је била договорена и припремљена, али није реализована због 
обавеза чланова Комисије. Договорено је да се дипломатским путем поново покрене 
иницијатива за  реализовање посјете. Бранко Докић предложио је да се квалитетно припреми 
програм посјете. 
 
Самир Ћоровић обавијестио је чланове Комисије да се већ двије године договара посјета 
Парламенту Краљевине Данске, те да би се у каснијем периоду и ова посјета могла 
реализовати. 
 
б) информација о Конференцији “50 година Римских уговора и будућност западног 
    Балкана” 
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Осман Топчагић, који је био и један од уводничара Конференције, говорио је о њеном 
значају и информисао чланове Комисије да ће Дирекција за европске интеграције 
припремити материјал који ће садржавати и закључке Конференције.  
 
 

                                                                                           Предсједавајући Комисије                   
                                                                                 Халид Гењац 


